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Téma : Chata na Suškách 
Dovoluji si reagovat na výzvu naší milé předsedkyně a zveřejnit svůj příspěvek na těchto 
stránkách.  
V materiálech ČHS se v nedávné minulosti několikrát objevila zpráva o zájmu svazu pořídit 
pro potřeby svých členů objekt  „u Suchých skal“. Pro méně informované uvádím, že se jedná 
o bývalou chvalně známou „Vajsovu hospodu“, ještě starší generace jí  pamatuje jako 
hospodu paní Boudové. Jedná se o naprosto výjímečnou lokalitu, která má mnoho předností. 
Pro stručnost uvádím jen ty nejzajímavější : 
Vzdálenost cca 3min. od Suchých skal, o trochu dále na Panteon. Několik kilometrů na 
výcvik do lomu v Klokočí a dalších  oblastí Českého ráje. V místě je lyžařský vlek, který patří 
místnímu Sokolu (16 jízd za 60 Kč.), pro náročnější lyžaře je snadno dostupný Tanvaldský 
Špičák (20km) nebo Harachov (cca 30 km).  
Ubytovací kapacita  chaty je 30 lůžek, v případě spaní na karimatkách až 50našinců. Objekt 
disponuje provozuschopnou výčepní technikou, kulečníkem a kuchyní, vč. dalších 
vymožeností jako je telefon, ústřední topení, sprchy apod. Objekt se nabízí vč. vnitřního 
vybavení za cenu 2 870 000 Kč. Je zde možnost přikoupení sousední louky (cca 3000m2) 
např. pro zřízení kempu. Tato louka však není součástí nabídky, patří jinému majiteli, který 
však má o prodej zájem. Na tomto místě podotýkám, že dosud praktikované táboření 
v místním bývalém lomu nemá velkou perspektivu, protože ten leží na soukromém pozemku a 
majitel to poměrně nelibě nese. Je tedy jen otázkou času, kdy to našincům zatrhne. 
Na závěr si dovolím trochu historie. Po odchodu starého Vajse přešla chata do vlastnictví 
Tesly n.p. a stala se tak na mnoho let pro horolezeckou veřejnost nedostupnou. Jedním 
z motivů současných majitelů při koupi tohoto objektu bylo slavnou hospodu horolezeckému 
fenoménu opět vrátit a bylo jim značným zadostiučiněním, když to bylo veřejností takto i 
vnímáno. Z tohoto důvodu by byli rádi, kdyby tento stav zůstal zachován i po prodeji a 
zdráhají se tudíž prodat objekt investorům z Holandska, eventuelně zbohatlým Rusům. 
 
Žádám proto o projednání tohoto tématu na Valné hromadě a veřejnost k vyjádření svého 
názoru formou hlasování. 
 
Podrobnosti na: http://www.sucheskaly.unas.cz 
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